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Popescu (ANCOM): România colaboreaza cu SpaceX si poate trimite un român în

spatiu, în mai putin de sase luni

România poate trimite, în mai putin de sase luni, cu SpaceX, un român  în spatiu, dupa 50 de ani, daca luam

aceasta decizie la nivel national,  a declarat, luni, Pavel Popescu, vicepresedinte al Autoritatii  Nationale

pentru Reglementare în Comunicatii (ANCOM), în deschiderea  celui mai mare festival de tehnologie si

inovatie din Europa Centrala si  de Est, Bucharest Tech Week.

"Eram la Barcelona, acum câteva luni, si trei dintre directorii de top  ai SpaceX m-au întrebat ce mai face colegul

meu, Octavian Lupu. Mi s-a  parut putin ciudat sa aud liderul unei companii ca SpaceX vorbind despre  un

functionar public din România. Eu petrec în medie doua - trei ore pe  saptamâna cu domnul Lupu si discutam

despre cum România va juca un rol  important în regiune, în explorarea spatiului. Şi nu e o gluma... Acum  doua

saptamâni, directorul Space Humanflights de la SpaceX, Michael  Altehofen, a stat doua ore într-un "call" cu noi,

spunându-ne ca în mai  putin de sase luni, daca luam aceasta decizie la nivel national, România  poate trimite cu

SpaceX un român în spatiu, dupa 50 de ani. Astazi,  ANCOM este o institutie care, printr-un proiect desfasurat tot

cu  SpaceX, printr-un proiect de colaborare, a pus România pe harta lumii ca  fiind singura tara din lume care are

un astfel de parteneriat cu o  asemenea companie. Un parteneriat care va duce la niste rezultate si  niste schimbari

majore în tot ceea ce înseamna politica de comunicatii  în spatiu, la nivel global. Va spun aceste lucruri pentru ca

am  certitudinea de 100% ca nimanui de aici, din mediul privat românesc, nu  i-a trecut asta prin cap. Lucrurile

astea nu prea se cunosc", a afirmat  Popescu.

Reprezentantul ANCOM s-a aratat optimist în ceea ce priveste dezvoltarea, aratând ca România se afla în fata unei

schimbari.

"Am îmbatrânit auzind atât de multe povesti despre cum lucrurile nu merg  în România, cum lucrurile nu

functioneaza în România, cum trebuie sa  facem si cum trebuie sa colaboram cu mediul privat etc. Astazi, îmi dau 

seama ca suntem totusi departe si nu doar ca suntem departe. Îmi dau  seama ca suntem în fata unei schimbari.

Daca ar fi sa fac o comparatie,  în fata unui val pentru cei care fac sau ati facut surfing, spun cu  toata certitudinea

ca o sa-l încalecam în toata splendoarea lui. Vin  dintr-o institutie despre care nu stiu câte lucruri cunoasteti - 

Autoritatea Nationala pentru Reglementare în Comunicatii. Poate pare  plictisitor acest titlu pentru dumneavoastra,

dar va asigur ca, în ciuda  imaginii asa usor învechite, va asigur ca ANCOM face lucruri foarte  cool si nu folosesc

"Cool" ca fiind un cliseu", a sustinut Popescu.
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